
PROTOKÓŁ NR 17 /08 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku  Województwa 
Świętokrzyskiego, które odbyło się w dniu 16 kwietnia 2008 r. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10.00 i trwały do godz. 12.45. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone 
zgodnie z listami obecności stanowiącymi  zał. nr 1 i 2 do protokołu.   

Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Józef śurek. 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia i zapytał o uwagi i 
wnioski. W związku z usprawiedliwionym spóźnieniem Skarbnika 
Województwa,  poprosił o zgodę na przesunięcie pkt. 1 do pkt. 3. Radni uwag 
nie zgłosili i jednogłośnie przyjęli do realizacji porządek w poniŜszym 
brzmieniu: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie przystąpienia 
Województwa Świętokrzyskiego do Programu Budowy Kompleksów 
Sportowych pn. „Moje boisko – Orlik 2012” oraz treści porozumienia w 
sprawie przystąpienia do ww. programu, które zostanie zawarte pomiędzy 
Ministerstwem Sportu i Turystyki a Województwem Świętokrzyskim. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie „Programu rozwoju 
bazy sportowej w Województwie Świętokrzyskim na 2008 rok i lata 
następne”. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Województwa za 
2007 rok.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie prowadzenia jako 
wspólnej instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach. 

5. Rozpatrzenie informacji o sytuacji finansowej wojewódzkich instytucji 
kultury w 2007 r. 

6. Rozpatrzenie informacji o wykorzystaniu środków przeznaczonych w 
2007 roku na zadania z zakresu ochrony zabytków.  

7. Sprawy róŜne.  

Radni otrzymali przy zaproszeniu informacje do pkt 4 i 5, materiały do pkt. 1, 2, 
3 i 6 -  w zestawie materiałów na XIV sesję Sejmiku.  
 

P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 
Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk dokonał wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie 
przystąpienia Województwa Świętokrzyskiego do Programu Budowy 
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Kompleksów Sportowych pn. „Moje boisko – Orlik’2012” oraz treści 
porozumienia w sprawie przystąpienia do ww. programu, które zostanie zawarte 
pomiędzy Ministerstwem Sportu i Turystyki a Województwem Świętokrzyskim. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu  XIV sesji Sejmiku. Treść 
wystąpienia zgodna z treścią uzasadnienia do ww. projektu uchwały. 

W  d y s k u s j i :  

Przewodniczący obrad zapytał, jak się ma realizacja tego programu do 
programu „Boisko blisko”. 

Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk  poinformował, Ŝe programy te realizowane będą niezaleŜnie, 
równolegle. „Orliki” będą realizowane i współfinansowane przez Ministerstwo 
Sportu, natomiast „Boisko blisko” – ze środków PZU Totalizatora Sportowego.  

W związku z brakiem innych głosów w dyskusji przewodniczacy obrad poddał 
pod głosowamnie opinię w ww. sprawie.  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie przystąpienia Województwa Świętokrzyskiego do Programu Budowy 
Kompleksów Sportowych pn. „Moje boisko – Orlik’2012” oraz treści 
porozumienia w sprawie przystąpienia do ww. programu, które zostanie zawarte 
pomiędzy Ministerstwem Sportu i Turystyki a Województwem Świętokrzyskim, 
a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 25/08 stanowiącej zał. nr 3 do 
protokołu.  

Ad 2. 
Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk dokonał wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie 
Programu rozwoju bazy sportowej w Województwie Świętokrzyskim na 2008 
rok i lata następne”, stanowiącego załącznik do protokołu XIV sesji Sejmiku. 
Treść wystąpienia zgodna z treścią uzasadnienia do ww. projektu uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczacy obrad poddał pod 
głosowamnie opinię w ww. sprawie.  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie Programu rozwoju bazy sportowej w Województwie Świętokrzyskim 
na 2008 rok i lata następne”, a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 26/08 
stanowiącej zał. nr 4 do protokołu. 

Ad 3. 
Przewodniczący obrad poprosił Skarbnika Województwa Zdzisława 
Wojciechowskiego o zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
województwa za 2007 rok. Ocenił, Ŝe materiał jest przygotowany w sposób 
rzetelny i wyczerpujący. 
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Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski dokonał wprowadzenia do 
sprawozdania z wykonania budŜetu województwa w 2007 roku, stanowiącego 
załącznik do protokołu XIV sesji Sejmiku. Wyjaśnił  stronę formalno-prawną 
pracy nad sprawozdaniem z realizacji budŜetu w związku z ustawą o finansach 
publicznych, która nakłada na Zarząd Województwa obowiązek przekazania 
sprawozdania Sejmikowi i RIO w terminie do 20 marca. Termin został 
dotrzymany. Jak co roku, budŜet został skonstruowany w oparciu o informację 
Ministra Finansów o źródłach dochodów, informację wojewody oraz ustalenia 
własne Urzędu Marszałkowskiego. Uchwalony przez Sejmik budŜet, po 
uwzględnieniu zmian w ciągu roku, przewidywał realizację dochodów w kwocie 
298.876.497,74 zł. Dochody wykonano w kwocie 344.330.971,81 zł, co 
stanowiło 115,2 % planu. Tak znaczne zmiany po stronie dochodów powtarzają 
się corocznie i powodują szereg komplikacji w realizacji budŜetu. Plan 
wydatków budŜetowych po zmianach dokonanych w ciągu roku przewidywał 
kwotę 364.215.534,13 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 312.507.941,50 zł, 
co stanowi 85,8 % planu. Na realizację zadań o charakterze majątkowym 
zaplanowano w budŜecie Województwa kwotę 140.252.697,38 zł, co stanowiło 
38,5 % w ogólnym planie wydatków (364.215.534,13 zł). Wydatkowano kwotę 
121.288.718,32 zł, co stanowi 86,5 % planowanych wydatków majątkowych 
(140.252.697,38 zł). Niskie zaangaŜowanie środków wynika ze specyfiki zadań 
inwestycyjnych realizowanych w ramach funduszy strukturalnych. Opóźnienia 
terminów spowodowane były procedurami konkursowymi związanymi z 
wyborem projektów, podpisywaniem umów, stosowaniem zasad prawa 
zamówień publicznych. Na wydatki bieŜące budŜetu zaplanowano kwotę 
223.962.836,75zł, zrealizowano wydatki w kwocie 191.219.223,18 zł, co 
stanowi 85,4 % planowanych wydatków bieŜących. BudŜet Województwa 
zamknął się za 2007 rok nadwyŜką dochodów nad wydatkami w wysokości 
31.823.030,31 zł.  

W  d y s k u s j i :  
Radna Barbara Duda zapytała o nadzór nad wdatkami stanowiącymi dopłaty 
dla przewoźników wykonujących krajowe autobusowe przewozy pasaŜerskie z 
tytułu stosowania ustawowych ulg w przewozach pasaŜerskich, szczególnie 
busy. 
Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski wyjaśnił, Ŝe Zarząd 
Województwa zwrócił się do Urzedu Skarbowego o przeprowadzenie kontroli, 
jednakŜe ten odmówił.  
Radna Agnieszka Szlęk zapytała, z czego wynika niŜsza realizacja wydatków 
budŜetu w stosunku do roku 2006.  
Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski poinformował, Ŝe 
procedura rozliczania środków finansowych z projektów realizowanych w 2006 
r. ze ZPORR jest kłopotliwa i długofalowa. wydatkowanie kolejnych środków 
unijnych (a środki RPO wpisane są w budŜet Województwa) poprzedzone jest 
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Ŝmudnym i długotrwałym  przygotowaniem, to nie daje gwarancji planowanego 
wykonania.  
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji przewodniczacy obrad poddał 
pod głosowamnie opinię w ww. sprawie.  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 
wykonania budŜetu województwa za 2007 rok,  a swoje stanowisko zawarła 
w opinii nr 27/08 stanowiącej zał. nr 5 do protokołu.   

Ad 4. 
Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk dokonał wprowadzenia do projektu uchwały Sejmiku w sprawie 
prowadzenia jako wspólnej instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w 
Kielcach, stanowiącego załącznik do protokołu XIV sesji Sejmiku. Treść 
wystąpienia zgodna z treścią uzasadnienia do ww. projektu uchwały. 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przewodniczacy obrad poddał pod 
głosowamnie opinię w ww. sprawie.  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku 
w sprawie Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku w sprawie prowadzenia 
jako wspólnej instytucji kultury – Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach, a swoje 
stanowisko zawarła w opinii nr 28/08 stanowiącej zał. nr 6 do protokołu. 
Ad 5. 
Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk zapoznał Komisję z informacją o sytuacji finansowej wojewódzkich 
instytucji kultury w 2007 r., stanowiącą zał. nr 7 do protokołu.  
 Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości ww. informację.  
 
Ad 6. 
Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury i  Sportu Jacek 
Kowalczyk zapoznał Komisję z informacją o wykorzystaniu środków 
przeznaczonych w 2007 roku na zadania z zakresu ochrony zabytków, 
stanowiącą zał. nr 8 do protokołu.  
 Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości ww. informację.  
Ad 7.  
Spraw róŜnych nie zgłoszono. 
Na tym posiedzenie zakończono 
Protokół sporządziła Barbara Loch 

      Przewodniczący obrad 
 
 

      Józef śurek 


